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A sport szerepe
A természettel és embe-
ri ellenségeinkkel folyta-
tott, közvetlen fizikai erőt, 
agresszivítást igénylő véres 
harcot a történelem folya-
mán a Földön élő kultúrák 
szelíd szabályok közé szorí-
tották, különböző  játékok-
kal igyekeztek helyettesíte-
ni. Ezen játékok egy része 
versenysporttá vált. A sport 
tehát már emiatt sem csak 
arról szól, hogy soványak 
és rugalmasak legyünk. 
Sokkal többről van szó. A 
hozzáértők szerint, a spor-
tolással, legyen az bármely 
sportág, végső soron a testi- 
és lelki egészség biztosítása, 
a sikerélmény megélése, a 
minőségi szocializáció, az 
együttműködés elsajátítása 
és a stressz hatékony csök-
kentésének lehetősége a 
tét, és egyben a cél. A „le-
győzni a másikat”, a „jobb-
nak lenni másoknál” is  új 
értelmet nyer a rendszere-
sen sportolóknál, hiszen itt 
a vesztes is valójában nyer-
tessé válik. A sport, külö-
nösen a versenysport ma 
már a nagy világcirkusz-
nak is a része, társadalmi 
jelentősége vitathatatlan, 
ám eredeti szerepét, azt, 
hogy miért szükséges a 
testmozgás,  sport gyakor-
lása, érdemes szem előtt 
tartani./Töreky László/
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JEGYZETLegjobb sportolóinkat ünnepeltük

Örömünnep, fantasztikus hangulat és kiváló sportolói teljesítmények, talán ezek a szavak jellemzik legjobban a 2024-
es tapolcai Sportgálát. Jó volt ott lenni, jó volt tapolcainak és büszkének lenni a város nevét öregbítő sportolókra. 
Címlapfotónkon Hetsey Pál edző a testnevelés és sport kategória kitüntetettjének a hazai bokszoló legenda, Kovács 
„Kokó” István gratulál ...Az eseményről szóló tudósításunk az 5. oldalon olvasható Tóth Zsombor...címmel                   Fotó: tl

Nagy érdeklődés kísérte a Batsányi iskola szülői bálját
A Pelion szálloda adott 
exkluzív helyszínt szom-
baton este a TBLÁI Batsá-
nyi tagintézmény hagyo-
mányosan jótékonysági, 
iskolafejlesztési célokat 
szolgáló szülői szervezeti 
báljának. 

Az esemény vendégeit el-
sőként Töreky Ferenc, a 
szervező munkaközösség 
elnöke köszöntötte, majd 
dr. Navracsics Tibor köz-
igazgatási és területfej-
lesztési miniszter, a térség 
országgyűlési képviselője 
és Dobó Zoltán Tapolca 
polgármestere szólt a je-
lenlévő szülőkhöz, végzős 
tanulókhoz illetve méltatta 
a rendezvény jelentőségét, 

céljait. Nagy taps, köszönet, 
ajándékcsomag járt a báli 
táncokat a gyerekeknek 
betanító Juhász Mártának, 
majd Tóth Tamarának (a 
fiatal hölgy barátként, meg-
hívott vendégként volt je-
len) a 2023-as nemzeti vág-
ta győztesének. A végzős 
diákok szép táncait követő-
en, a hozzátartozók is meg-
táncoltathatták gyermeke-
iket, később többek között 
a Bányai család artista pro-
dukciója, Halász Rebeka és 
Karapancsev Kristóf ének 
duettje, a Batsányi Tánc-
együttes műsora, tombo-
lasorsolás, Kassai Balázs 
zenei válogatása gondosko-
dott az egész estés szórako-
zásról. /Töreky L./ Exkluzív körülmények között zajlott a bál a Pelion hotel konferenciatermében Fotó: tl
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A napokban befeje-
ződtek a költségvetés-
sel kapcsolatos egyez-
tetések a városházán. 
Tapolca város 2024-es 
költségvetési tervezeté-
vel kapcsolatosan ösz-
szesen öt alkalommal 
ült közös asztalhoz az 
önkormányzati képvise-
lők többsége, bizottsági 
tagok, vezető hivatali 
munkatársak, városi 
cégek vezetői. A Tapol-
cai Médiát Dobó Zoltán 
polgármester tájékoz-
tatta.

– A megelőző évhez ké-
pest jelentős változások 
nem lesznek a költség-
vetésben, továbbra is a 
lakosság biztonsága, élet-
minősége, illetve a város 
gazdasági társaságainak, 
intézményeinek bizton-
ságos működtetése, a he-
lyi sportélet és kultúra tá-
mogatása kap hangsúlyt. 
Természetesen fejlesztési 
kiadásokra is jut majd 
forrás, hiszen többek kö-
zött parkolóhelyeket te-
szünk rendbe, folytatjuk 
a kamerarendszer és a 
napelemes köztéri lám-
pák telepítését, az utak, 
járdák fejlesztését, de a 

faültetéseket, a zöldterü-
let karbantartását is fon-
tos feladatként kezeljük 
– hangsúlyozta a város 
polgármestere, aki sze-
rint Tapolca gazdaságilag 
stabil lábakon áll, komoly 
pénzügyi tartalékokkal 
rendelkezik. – Reméljük 
és számítunk rá, hogy a 
közel egymilliárdnyi he-
lyi adó a korábbi évekhez 
hasonló mértékben befo-
lyik a költségvetésbe, tá-
mogatva azt a stabil, biz-
tonságos működést, ami 
a város elmúlt 10 évét 

jellemezte. A költségve-
tés tervezését egyébként 
mi már nagyon korán el-
kezdtük, a célunk ugyan-
is az volt, hogy abba 
minden olyan elképzelés 
bekerülhessen, ami a re-
alitások határain belül 
megvalósítható és az itt 
élőket szolgálja. Köszö-
net jár ezért mindenki-
nek, akik az előkészítő 
munkában vettek részt, 
a legtöbb képviselőtár-
samnak, akik figyelmük-
kel, építő javaslataikkal 
segítették ezt a munkát. 

Sajnos két önkormány-
zati képviselő nem érez-
te fontosnak, hogy jelen 
legyen ezeken a megbe-
széléseken. Esetükben 
reménykedünk abban, 
hogy megértik mi miért 
került be a tervezetbe, 
tiszteletben tartva a so-
kak által elvégzett mun-
kát és támogatásukról 
biztosítják majd a hama-
rosan testület elé kerülő 
2024-es városi költség-
vetést – adott hangot re-
ményének Dobó Zoltán. 
/Írás:Töreky L., fotó:mr/

Lezárult Tapolca 2024-es költségvetésének egyeztetési folyamata

Számos, az önkormány-
zatot és a lakosságot 
érintő aktuális ügyben 
tájékoztatta, hallgatta 
meg az Időskorúak Ta-
nácsadó Testületének 
véleményét, kérdéseit 
Dobó Zoltán polgármes-
ter, illetve Pass Sándor 
és Puskás Ákos alpol-
gármesterek január 30-
án.

A hivatal emeleti tanács-
termében megtartott 
legutóbbi összejövetel 
hagyományosan a pol-
gármester beszámoló-
jával kezdődött, majd 
számos – a testület tag-
jai irányából felmerült 
– kérdés megválaszo-
lásával folytatódott. A 
közügyek iránt érzékeny 
és érdeklődő nyugdíjas 
korú, műszaki- és humán 
értelmiségiekből, tapasz-
talt szakemberekből álló 
testület tagjai többek 
között olyan témákat ve-
tettek fel és beszéltek át 
a városvezetőkkel, mint 
az önkormányzat jelen-
legi gazdasági helyzete, 
jövőre vonatkozó tervei, 
elképzelései, az idei költ-

ségvetés összeállításának 
háttere, folyamata, pri-
oritásai, a számok mö-
götti tartalom. Kérdés 
érkezett a helyi adófizetői 
hajlandóságról is. Dobó 
Zoltán válaszában úgy 
fogalmazott, Tapolcán 
jó az adófizetői morál, 
ma már gyakorlatilag 
nincsenek jelentős kint-

lévőségei az önkormány-
zatnak. Szóba kerültek 
egyes belvárosi szociális 
bérlakások korábbi bér-
lői által okozott károk, 
értékesítésük nehézsé-
gei. A jelenlévők miután 
meghallgatták a polgár-
mestert, kérdeztek, ta-
nácskoztak, véleményt 
formáltak a valamikori 

városi tulajdonban lévő 
badacsonylábdihegyi 
kemping eladása körü-
li peres ügyről, illetve a 
korábbi elnök által irá-
nyított TIAC sportegye-
sületnél feltárt szabály-
talanságok nyomozás 
alatt lévő hátteréről, azok 
sokmilliós negatív anyagi 
következményeiről is. /tl/

Az idei költségvetési tervezet és egyéb városi ügyek az időstanács előtt

A cél, hogy biztonságosan működjön az intézményrendszer, de fejlesztésre is jut majd

Egy asztalnál az idősek tapasztalata és az őket meghallgató városvezetés       Fotó: tl



Hogy miért is fontosak 
a város számára a pályá-
zatok?  Mi az oka annak, 
hogy ugyan van számos 
elnyert és megvalósult 
beruházás, de sok eset-
ben nem tudnak megva-
lósulni olyan fejlesztések, 
amelyeket a lakosság és az 
önkormányzat is kiemel-
ten fontosnak tart?  Pus-
kás Ákos alpolgármester 
volt a Tapolcai Média te-
levíziós stúdiójának ven-
dége a napokban.

Az alpolgármester rámu-
tatott, pályázatok nélkül 
nehezen, vagy nem finan-
szírozhatók a nagyobb vo-
lumenű városi fejlesztések. 
Hiába vannak ugyanakkor 
megvalósításra érdemes 
elképzelések, ha azokra 
nem írnak ki pályázatokat. 
Pályázni csak arra lehet, 
amire a központi irányítás, 
a különböző minisztéri-
umok lehetőséget adnak. 
– A környező, 5000 lakos-
ságszám alatti települése-

ket a Magyar falu program 
segíti, a megyeközpontok 
is központi pályázati lehe-
tőségekhez jutottak. Ta-
polca, mint a 10 és 50 ezer 
közötti települések egyike 
nem élhet, élhetett ezekkel 
a lehetőségekkel- mondta 
Puskás Ákos, hozzátéve, 
hogy vannak ígéretek, re-
méli már formálódik a jö-
vőben egyfajta kifejezetten 
kisvárosokat segítő köz-
ponti pályázati megoldás. 
– Pályázni korábban és je-

lenleg is csak arra tudtunk, 
tudunk, amire kiírják a pá-
lyázatot, de azt is előre kell 
látnunk, hogy azok megva-
lósításra érdemesek vagy 
nem, megvalósíthatóak, 
illetve a végén elszámol-
hatóak-e. Munkatársaink 
a pályázati munka minden 
fázisában jelen vannak, fi-
gyeljük többek között  a 
közvetlenül elérhető uniós 
forrásokat.  Igyekszünk e 
téren a nagyobb városok-
kal, elsősorban Ajkával, 
Balatonfüreddel, Vár-
palotával, Veszprémmel 
együttműködni, hasonló 
elképzelésekkel konzorci-
umban pályázni. Ilyen te-
rület például az energiaha-
tékonyság növelését célzó 
fejlesztéseink is, ezekben 
közös a cél. Az alpolgár-
mester a tavalyi évben már 
fizikai értelemben megva-
lósult pályázatok közül a 
Darányi utcai óvoda és a 
könyvtár épületére felke-
rült napelemes rendszert, 
a Kazinczy téri fűtőmű 
melletti szabadidős park 
megújulását, a város szá-
mos belterületi-zöldte-
rületi fejlesztését emelte 
ki, a megvalósításra váró 
nagyobb volumenű pályá-
zatok között pedig a régi 
szülészet épületének gyer-
mekorvosi, védőnői köz-
ponttá alakítását említette, 
mint az idei év egyik nagy 
feladatát… A teljes interjú 
hamarosan elérhető, meg-
tekinthető lesz a Tapolcai 
Média online felületein, 
illetve a városi televízió 
adásában. /Töreky L./
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A 2024-es évet a beiratko-
zási díj megszüntetésével 
indította a Wass Albert 
Könyvtár és Múzeum 
könyvtári részlege. Az in-
tézkedés eredményesnek 
bizonyult, több mint 110 
beiratkozóval, ebből több 
mint félszáz teljesen új 
beiratkozó olvasóval büsz-
kélkedhet az intézmény 
már januárban. Március-
ban azonban nagy feladat 
vár a munkatársakra, hi-
szen 2016 óta eltelt nyolc 
év, a vonatkozó jogszabály 
alapján leltározniuk kell, 
ami azonkívül, hogy rend-
kívül megterhelő munka 
kilenc könyvtáros kollé-
ga számára, az intézmény 
március 11. – április 2-a 
közötti bezárásával is jár. 
Ezen időszak előtti köl-
csönzéseket automatiku-
san meghosszabbítja majd 
a könyvtár, senkit nem 

fenyeget késedelmi pótlék 
befizetés – tudtuk meg.

Dr. Décsey Sándor igazga-
tó lapunknak elmondta, 
mintegy 60 ezres személyes 
könyvtári használat, ebből 
48 ezer kikölcsönzött doku-
mentum jellemezte az intéz-
mény 2023-as évét. Tavaly 
decemberben 2307 fő volt a 
könyvtár olvasóinak száma, 
ez utóbbi szám mostanra 
majdnem öt százalékkal 
emelkedett. – Az igazsághoz 
azonban az is hozzátartozik, 
hogy korábban, a covid, 
majd a fűtéskorlátozás mi-
att, három év leforgása alatt, 
összességében közel 12 hó-
napig nem volt nyitva, vagy 
korlátozottan volt nyitva az 
intézményünk, ami miatt a 
2020-as olvasószámok mára 
mintegy 10 százalékkal 
csökkentek. Ugyanakkor 
látni kell azt is, hogy a nagy-

jából 15 ezres lélekszámú 
Tapolca könyvtára a 2400 
fős olvasóközönségével így 
is magasan az országos át-
lag fölött teljesít, hiszen 
Magyarországon 9.5 száza-
lék az adott település teljes 
lakosságához viszonyított 
átlag – mutatott rá az igaz-
gató. És ha már a statiszti-
kai adatok szóba kerültek, 
dr. Décsey Sándor elárulta, 
mintegy 1295 új dokumen-
tum került a könyvtár állo-
mányába 2023-ban, ebben a 
folyóiratok, napilapok nem 
szerepelnek. A négy orszá-
gos napilap közül egyéb-
ként az idei évtől mind a 
négy elérhető már, az elér-
hető folyóiratok száma így 
pontosan 110-re emelke-
dett. A legfrissebb számok 
a szabadpolcon helyben 
megtekinthetők, a régeb-
bieket a könyvtár munka-
társai adják ki kérésre, il-

letve kölcsönözhetők is. A 
tapolcai könyvtár ma már 
alaptevékenységén kívül 
kulturális rendezvények-
nek, kiállításoknak, kon-
certeknek, író-olvasó talál-
kozóknak, gyerekkönyvtári 
foglalkozásoknak, könyv-
bemutatóknak is megszo-
kott helyszíne. Ezekből az 
eseményekből mintegy 139 
volt a tavalyi év 10 hóna-
pos nyitvatartási ideje alatt, 
ami valamivel több, mint 

3200 látogatót jelentett a 
Wass Albert könyvtárnak. 
Egy új technika, egy info-
kommunikációs terminál 
is az olvasók rendelkezésre 
áll mostantól. Segítségével 
szerzőkre, címekre keres-
het rá az olvasó, a könyv-
tári adatbázisból pillanatok 
alatt megtudhatja, hogy 
van-e a keresett könyvből a 
tapolcai, illetve a környék-
beli harminc kiskönyvtár-
ban. /Írás, fotó:Töreky L./

A Wass Albert könyvtár a számok tükrében

Az olvasókör bővítéséért is igyekszik tenni az intézmény

“Pályázni arra tudunk, amire lehetőségünk nyílik…”

Puskás Ákos alpolgármester
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Egy esküvő aprólékos 
megszervezése, a nagy 
esemény emlékezetessé 
tételéhez szükséges min-
den kellék beszerzése 
nem kis feladat. Ehhez 
nyújtott segítséget az a 
kiállítás, amelyet az el-
múlt napokban tartottak 
a Tamási Áron Műve-
lődési Központban. A 
rendezvényen több mint 
húsz kiállító mutatkozott 
be és önkéntes modellek 
esküvői ruha bemutatója 
is várta az érdeklődőket. 
A program meglepetés-
vendége, énekes előadója 
Halász Rebeka volt, a lá-
togatókat óránkénti tom-
bolasorsolás várta.

A rendezvényen bemutat-
ták kínálatukat, szolgál-
tatásaikat az esküvői- és 
lakodalmi helyszín biz-
tosítói, az esküvőszerve-
zők, a lakodalom kreatív 
édességeit előállító cuk-
rászok, életmód-tanács-

adók, zenészek, az eskü-
vő pillanatait megörökítő 
fotósok és többek között 
az elmaradhatatlan ün-
nepi dekorációk mesterei 
is. Az egybekelni vágyók 
ötleteket kaphattak a stí-
lusos ajándékokhoz, és 
válaszokat kaptak kérdé-
seikre az eljegyzéstől az 
esküvőn át, a lakodalo-
mig, méghozzá minden 
apró részletre kiterjedő-
en. Zsigmond Zsuzsanna 
a kiállítás megálmodója, 
fő szervezője a Tapolcai 
Média érdeklődésére el-
mondta, régi vágya telje-
sült a kiállítás létrejötté-
vel. Elárulta, a kétnapos 
rendezvényen részben 
tapolcai, részben keszt-
helyi, ajkai és környékbeli 
vállalkozók kínálatával is-
merkedhettek meg a nagy 
nap előtt állók. A rendez-
vényt a szervezők felké-
résére Dobó Zoltán pol-
gármester nyitotta meg, 
aki köszönetet mondott 

az esemény életre hívói-
nak, de üzent a kiállítás-
ra kíváncsi nézelődőknek 
is. – Minden látogatónak 
azt kívánom, hogy találja 

meg amiért eljött, a kiállí-
tóknak sok és jó ügyfelet, 
de legfőképpen építsünk 
barátságokat, jó emberi 
kapcsolatokat, amelyek 

mindenki számára hasz-
nosak, építők – fogalma-
zott a polgármester. /tl/ 
Fotók: helyszíni felvétel, 
szervezők

Segítség, ötletek ahhoz, hogy igazán emlékezetes legyen az esküvő

A rendezvény meglepetésvendége Halász Rebeka ifjú modellekkel      Fotó: rendezők

A 2023/24-es tanév sza-
lagavató ünnepségét a 
város rendezvénycsar-
nokában tartotta meg a 
Batsányi János Gimnázi-
um és Kollégium február 
3-án este. Az eseményen 
a diákok, pedagógusok, 
hozzátartozók mellett 
hagyományosan a ta-
polcai iskolák, az önkor-
mányzat és a tankerület 
vezető képviselői is részt 
vettek.

Útravaló gondolatokkal 
Mészáros Tímea, a Batsá-
nyi gimnázium   közel-
múltban kinevezett igaz-
gatója és Dobó Zoltán 

polgármester látta el a 
végzős osztályok tanulóit. 
Szabó Angelika 11/b osz-
tályos tanuló és a tavaly 
végzett Kötéljártó Nap-
sugár énekes duójának 
szép produkciója szólt  a 
végzősökhöz, majd Né-
meth-Bende Szabolcs bú-
csúzott a 11/a osztály ne-
vében. Mészáros Tímea, a 
gimnázium új igazgatója 
nemcsak iskolavezető-
ként, hanem a batsányis 
diákok pedagógusaként, 
magyartanáraként is szólt 
az idén érettségizőkhöz. 
Rámutatott, a 12. évfo-
lyamosok szalagavató 
ünnepsége nem csak a 
végzős tanulók számára, 
hanem az egész iskola 
életében is fontos pilla-
nat. – Az életpálya egyik 
mérföldkövén állunk, új 
fejezet kezdődik az élete-
tekben. A kitűzött szala-
gokkal nem csak elmúlt 
évek eredményeit, de a jö-
vőtök ígéretét is magatok-
kal viszitek. Bízom benne, 
hogy a megszerzett tudás, 
a barátságok, az élmé-
nyek, amiket a gimnázi-
umunkban szereztetek, 
segít nektek a sikeres és 
boldog jövő felé vezető 
úton. Ma este azonban 
nem búcsúzunk, hanem 
együtt örülünk a sike-
reknek, emlékeknek és 
életutazásotok következő 
lépésének…-fogalmazott 
az igazgató, aki Herczeg-

Vecsei Katalin tanárnő 
Élet tánca című, a végző-
sökhöz  írt költeményé-
vel zárta beszédét. Dobó 
Zoltán polgármester 
Tapolca város nevében 
látta el útravalóval az is-
kola legidősebb diákjait, 
többek között arra kérte 
őket, hogy mondjanak 
köszönetet és fejezzék ki 
szeretetüket szüleik, ne-
velőik irányába. – Azt 
kívánom nektek, hogy az 
erőpróba, ami hamaro-
san rátok vár és a felnőtt 
lét irányába vezet, sikeres 
legyen! Lesz köztetek, aki 
nagyon hamar felnőtté 
válik és lesznek olyanok, 
akik jóval később érnek 
felnőtté, de ettől egyikő-
tök sem lesz több, vagy 
kevesebb másoknál. Ke-
ressétek jövőbeli lehető-
ségeitekben önmagato-
kat, de próbáljátok majd 
otthonról visszahozni, 
megidézni azokat a gon-
dolatokat, motívumokat, 
amellyel útra bocsátottak 
benneteket! A mai nap a 
jókedvé, a boldogságé és a 
büszkeségé, de azt kérem 
tőletek, hogy  már a mai 
estén is találjátok meg 
azt a húsz másodpercet 
amikor apunak, anyunak, 
nagyszülőknek elmond-
hatjátok azt a két igazán 
fontos szót:  szeretlek 
és köszönöm. A beszé-
dek után a szalagavatók 
megszokott szertartása 

szerint, elsőként az  igaz-
gató a két osztályfőnök, 
Herczeg -Vecsei Katalin és 
Pressing Dániel hajtókáira 
feltűzte a szalagot, majd a 
két végzős osztály diákjai 
következtek. Az idei sza-

lagavató ünnepségen is él-
ményszámba ment a vég-
zősök báli tánca, amelyet 
Buzás Balázs,  a Batsányi 
Táncegyüttes oszlopos tag-
ja tanított be az idén érett-
ségizőknek. /Írás, fotó: tl/

Felkerültek a szalagok a batsányis gimnazisták ünneplőire

Pressing Dániel Döme Balázs ünneplőjére tűzi fel a szalagot

A szalagavató bál tánckoreográfiái elvarázsolták és jó-
kedvre is derítették a jelenlévőket, főleg a szülőket

Mészáros Tímea igazgató 
szól a végzősökhöz  
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Örömünnep, fantaszti-
kus hangulat és kiváló 
sportolói teljesítmények, 
talán ezek a szavak jel-
lemzik legjobban a 2024-
es tapolcai Sportgálát. Jó 
volt ott lenni, jó volt ta-
polcainak és büszkének 
lenni a város nevét öreg-
bítő sportolókra.

Tizenötödik alkalommal 
gyűltek össze a Csermák 
József Rendezvénycsar-
nokban azok, akik az előző 
évben kiemelkedő teljesít-
ményt értek el sportáguk-

ban vagy épp, a gratuláció 
kifejezésének ezen formá-
ját választották. Megtud-
tuk, rekordszámú jegy kelt 
el a jubileumi sportünnep-
re. A szokásoknak megfe-
lelően idén is a minőségen 
és a magas színvonalon 
volt a hangsúly. Látvá-
nyos előadások, illusztris 
vendégek is emelték az 
est fényét. Kovács “Kokó” 
István köszöntötte az ün-
neplő közönséget. Jelen-
léte és elért eredményei, 
egy korszak meghatározó 
sportélményének fősze-

replője, garanciája volt az 
est sikerének. Dobó Zoltán 
polgármester beszédében 
Muhammad Ali szavait, 
gondolatait idézte: “- A 
lehetetlen csak egy véle-
mény, a lehetetlen nem 
létezik! Mélyen egyetér-
tek Muhammad Alival, 
akitől a gondolat szárma-
zik. A mai sportgálán na-
gyon sok tapolcai spor-
toló bizonyította, hogy 
élve a kapott tehetséggel, 
szorgalommal, alázattal, 
kitartással, bátorsággal, 
önmagunk legyőzésével 

bármilyen kitűzött cél 
megvalósítható. Gratulá-
lok mindenkinek, aki ma 
elismerésben részesült, 
köszönet azoknak, akik 
sportolóinkat hozzásegí-
tették a tavalyi év csodála-
tos eredményeihez!.”
Halász Rebeka gyönyörű 
énekhangja, akrobatikus 
produkciók és a ForYou 
zenekar dallamai fokozták 
az est élményét. Az óriás 
kivetítőn bejátszott kisfil-
mek bepillantást engedtek 
a sportolók kemény hét-
köznapjaiba és az izzad-

sággal teli edzésekbe is. A 
városban 23 sportágban 
mozognak a fiatalok szer-
vezett formában. Szakem-
berek és edzők javaslatai 
alapján az idei év díjazott-
jai:
Kiváló sportoló, verseny-
ző iskolai-, és diáksport 
kategóriában díjazott ta-
polcai sportolók: Orsós 
Tina, Verebélyi Zalán, 
Tarsoly Csanád, Domján 
Bendegúz, Hegyi Márk 
Csaba, Gergely Zalán, Ács 
Zétény, Hobok Balázs, 
Kovács Bence Zsolt, Hor-
váth Bence, Korcz Roland, 
Lukács Barnabás Zoltán, 
Szita Ákos, Ágh Bendegúz, 
Balogh Márk, Hal Zalán 
Péter,  Hobok Benedek, Né-
meth András, Sipos Aman-
da, Konkoly Evelin, Szal-
ma Sára, Kovács Fanni, 
Hegyi Kristóf, Piller Kristóf 
és Puskás Máté.
Kiváló sportoló, élsport-
utánpótlás kategóriában 
díjazott tapolcai verseny-
zők: Bárány Ábel, Konczek 
Lina Melodi, Angelina 
Alexandrova, Hegyi Márk 
Csaba, Sajcz Kálmán Mik-
sa, Bujtor Fanni. A kiváló 
sportoló, élsport-felnőtt 
kategóriában díjazottak: 
Németh Lajos István, Ju-
hász Judit. A kiváló spor-
toló, élsport-szenior ka-
tegóriában díjazott: Nagy 
Béla. A kiváló edző iskolai 
és diáksport kategóriában 
díjazott: Keszler Dávid. A 
kiváló edző élsport-után-
pótlás és felnőtt kategóriá-
ban díjazott edzők: Csikós 
Tibor, Istvándi Lajos.
Legjobb sportoló-abszo-
lút kategória nyertese: 
Tóth Zsombor lett, aki 
muay thai sportágban 
ér el kiemelkedő sikere-
ket évről-évre. A 2023-as 
évet mindössze egyet-

len vesztes mérkőzéssel 
zárta, az IFMA Youth 
World Championship-en 
Ankarában, ahol végül a 
10. helyet szerezte meg. 
Zsombor az összes többi 
versenyéről aranyérem-
mel tért haza: Koko Gym 
Gála 1. hely – első félprofi 
mérkőzés K1 szabály-
rendszerben, Superfight 
Series Hungary 1. hely 
– 1. profi mérkőzés K1 
szabályrendszerben, Weiz 
WMAC Austrian Open 1. 
hely, IFMA Youth Euro-
pean Championship An-
kara 1. hely. Legnagyobb 
sikerét, az ISKA World 
Championship-en érte el 
Münchenben, ahol szin-
tén megszerezte az 1. he-
lyet, így Zsombi végül Eu-
rópa- és világbajnokként 
zárta a 2023-as évet.
Tapolca Város Önkor-
mányzatának Képviselő-
testülete az elismerő cí-
mek és helyi kitüntetések 
alapításáról és adományo-
zásának rendjéről szóló 
15/2010. (VIII. 18.) ön-
kormányzati rendelete 
14 §-a alapján Hetsey Pál 
testnevelő, a TIAC VSE 
elnökség tagja és az után-
pótlás vezetőedzője ré-
szére, elhivatott szakmai 

munkája, az egészséges 
életmódra nevelés érde-
kében folytatott tevékeny-
sége, odaadó és magas 
színvonalon végzett edzői 
tevékenysége elismeréséül 
a Tapolca Testnevelés és 
Sport kitüntetést adomá-
nyozta.
Hoppá kategóriában díja-
zásban részesült Harnóczi 
Attila Zsombor, Bognár-
Kasza Viktória, Tóth 
Tamara, az Illusion ak-
robatikus rock and roll 
kisformáció és Szennyai 
Dorián.
Külön díjazottak sakk ka-
tegóriában: Buzás Berta-
lan, Tóth Barnabás, Lukács 
Levente. Külön díjazott ví-
vás kategóriában: Tarsoly 
Borbála. Külön díjazott ké-
zilabda kategóriában: Tóth 
Balázs. Külön díjazottak 
labdarúgás kategóriában: 
Gergely Levente, Molnár 
Nátán, Németh Máté. Kü-
lön díjazottak kosárlabda 
kategóriában: Keller Adri-
án, Gelencsér Bianka, La-
jos Anna és a B33-as lány 
csapat. A rendkívül szóra-
koztató, megható és büsz-
keségre okot adó esemé-
nyen hajnalig szólt a zene 
és ünnepelték Tapolca 
büszkeségeit. /Havasi G./

Tóth Zsombor küzdősportoló nyerte el az idei abszolút-díjat

Középen az abszolút győztes Tóth Zsombor      Fotó: tl

A jövő reménységeit is meg kell becsülni            Fotó: tl
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Balaton-felvidéki hírességeink figyelemre méltó asszonyait 
helyezik fókuszba a Főnix Színjátszó Egyesület előadói
Olyan asszonyokról, asz-
szonysorsokról írt és 
rendez kamaraszínházi 
darabot a közelmúltban 
megalakult Főnix Szín-
játszó Egyesület elnö-
ke N. Horváth Erzsébet, 
akiknek férjei térségünk 
történetének, leginkább 
művészeti életének híres-
ségei, vagy meghatározó 
személyiségei voltak. A 
Szegedy Róza, Baumberg 
Gabriella, Pauler Júlia 
Szidónia és Beretz Ka-
talin életéről szóló ze-
nés mű címe: Küldetéses 
asszonyok. A sümegi és 
tapolcai amatőr szín-
játszókkal formálódó 
darab próbáinak, majd 
február 24-i bemutatójá-
nak a megújult tapolcai 
Ózsinagóga ad otthon. 
A közelmúltban az egyik 
próbán jártunk, ahol a 
mű írója, rendezője, az 
egyesület elnöke tájékoz-
tatott a Főnix megala-
kulásáról, első színházi 
munkájukról.

– Egyesületünket a tava-
lyi év végén jegyezték be, 
színházi elképzeléseinket 
a Tapolcai Értékmegőrző 
Egyesület, illetve annak 
elnöke Neszler Imre vet-
te pártfogásba, aki helyet 
is biztosított számunkra. 
A Küldetéses asszonyok 
négy, a Balaton-felvidé-
ken jól ismert híresség, 
teremtő, alkotó ember hit-
vesének életét mutatja be, 
pontosabban életük azon 
meghatározó szakaszát, 
pillanatait, amely egyfajta 
küldetéssel, küldetéstu-
dattal, halálig tartó elhi-
vatottsággal gazdagította 
őket. Kisfaludy Sándorról 
és Batsányi Jánosról ko-
rábban már írtam szín-
darabot, ezekben Szegedy 
Róza és Baumberg Gabri-
ella figyelmet kapott.
Badacsony híres festőmű-
vészéről, Egry Józsefről és 
Pauler Júlia Szidónia tár-
sadalmi korlátokat ledön-
tő nagy szerelméről még 
nem. Igaz, korábban, va-

lamikor a rendszerváltás 
hajnalán Udvardy Erzsé-
bet festőművésszel beszél-
getve, Cserhalmi György 
általunk megálmodott 
alakításával egy nagyra-
törő, de végül sajnos meg-
hiúsult filmötlet született 
meg bennem velük kap-
csolatban.
Az edericsi Afrika múze-
umot létrehozó dr. Nagy 
Endre özvegye a közel-
múltban hunyt el. Halála 
óta neve, életműve sajná-
latos módon háttérbe szo-
rult, pedig ez az asszony 
sokat tett a híres vadász 

férjével közös céljaikért, 
egy szeletnyi Afrikáért 
Balatonedericsen, joggal 
kiérdemelve a figyelmün-
ket.
Dr. Nagy Endréné Beretz 
Katalint még újságíróként 
ismertem meg. Beszélge-
téseink során derült ki, 
hogy megőrizte 1972-es, 
Erika írógépen írt napló-
ját, amely akkor született, 
amikor meglátogatta har-
mad unokatestvérét, End-
rét Afrikában. Katalin rám 
bízta a féltve őrzött kin-
csét, és arra kért, segítsem, 
hogy abból könyv készül-

jön. Így lettem szerkesztő-
je, tipográfusa a Randevú 
a Kilimandzsárónál című 
műnek. Megismerve élet-
történetét, mély meggyő-
ződéssel vallom, hogy ő 
is küldetéses asszony volt. 
A Tapolcai Életrajzi Lexi-
konban alig találunk asz-
szonysorsokra vonatkozó 
dokumentumokat, ami 
még inkább elkötelezetté 
tett a téma iránt – világí-
totta meg a darab létrejöt-
tének hátterét, motiváci-
óit N. Horváth Erzsébet, 
a Főnix egyesület elnöke, 
a mű írója és rendezője.
Megtudtuk, a Küldetéses 
asszonyok zenéjét Bock 
Attila – Márió és Román 
Iván hegedűművész ír-
ták, a szerepeket Kása B. 
Tímea (Szegedy Róza/
Baumberg Gabriella), 
Torma Tamás (Batsányi 
János/Kisfaludy Sándor), 
Csehné Nagy Elvira (Pau-
ler Júlia Szidónia), Cseh 
Gyula (Egry József festő-
művész), Mejlinger Anita 
(Beretz Katalin) és Bokkon 
Gyula (Dr. Nagy Endre) 
formálja majd, a krónikás 
szerepében Réwész Dávid 
lép közönség elé. A ren-
dező asszisztense: Pásztor 
Miklósné. A mű bemutató-
ja február 24-én (szomba-
ton) délelőtt 10 és délután 
15 órakor lesz Tapolcán, 
az Ózsinagógában. Már-
cius 2-án (szombaton) 15 
órakor Sümegen, a Kisfa-
ludy Sándor Művelődési 
Központban láthatja majd 
a közönség. A belépés 
mindkét helyszínre díjta-
lan. /Töreky L./

Hetek óta első bemutatkozó előadásán dolgozik a Főnix társulat                       Fotó: tl
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– Szeretnénk mielőbb si-
keres pályára állítani az 
utánpótlás korú gyerme-
kek képzési rendszerét, 
hogy újra a hagyománya-
ihoz méltó helyre kerül-
jön a régió tradicionális 
sportegyesülete- tájékoz-
tatta a Tapolcai Médiát 
Kovács Kristóf, a TIAC 
VSE szervezője.

–  Ennek a munkának az 
eredménye, hogy szinte 
hónapról-hónapra újítá-
sokat vezetünk be. Főál-
lású edzőink, az MLSZ 
mentorálásával összeállí-
tottak egy egységes mó-
dosított szakmai tervet, 
ami segíti a korosztályos 
edzők munkáját és ösz-
szefogja a korosztályos 
csapatokkal szemben el-
várt követelményeket és 
feladatokat az U6-os csa-
pattól kezdve, az ifjúsági 
csapatig. A fejlesztés célja, 
hogy már a legkisebb kor-
osztályok is megismer-
jék azt a következetesen 
megtervezett „karrier” 
utat, amit ha végig járnak, 
akkor lehetőségük lesz 
magasabb szinten kipró-
bálni magukat. Ugyan-
akkor az ittmaradók, a 
korosztályos képzésből 

kikerülő fiatal játékosa-
ink is megszerzik azokat 
a készségeket, taktikai és 
technikai ismereteket, 
amivel zökkenőmentesen 
és sikeresen beépíthető-
ek lesznek a felnőtt csa-
pat keretébe. Januártól a 
kapusedzések mellett a 
mezőnyjátékosok is heti 
rendszerességgel egyéni 
képzéseken vesznek részt. 
Ezeken a kisebb létszámú 
edzéseken szakembereink 
irányítása mellett,  labdás 
technikai elemeket gya-
korolnak, lehetőség lesz 
olyan mozdulatok iskolá-
zására, a labdás képessé-
gek hatékony fejlesztésére, 
amelyek a csapatedzéseken 
belül, időhiány miatt nem 
kapnak megfelelő figyel-
met. Az MLSZ segítségével 

edzőink összeállítottak egy 
fizikai képességfelmérést. 
Negyedévente mérjük  já-
tékosaink fejlődését. Ezek-
kel az adatokkal az edzőink 
is produktívan tudnak dol-
gozni, továbbá a játékosok 
és szüleik is visszaigazolást 
kapnak az elvégzett munka 
eredményeiről, a fejlesz-
tendő képességekről. Fon-
tosak ezek a korszerűsíté-
sek! Hiszünk benne, hogy 
az elvégzett többletmunka 
meghozza az eredményt. 
Ugyanis a technikailag, 
taktikailag képzettebb já-
tékosaink végigjárva a 
képzési folyamatok lép-
csőit, bázisát jelentik a jö-
vőben a TIAC VSE hosszú 
távú sikereinek- fogalmaz-
ta meg reményét Kovács 
Kristóf. /tl/

Fejlesztik a TIAC VSE utánpótlásképzését

Nyári táborban a TIAC ifjúsága                       Fotó: TIAC

Szerbia, Novi Sad adott 
otthont a kadet (U17) 
párbajtőrözők szezonbeli 
utolsó körversenyének, 
Konczek Lina, a Tapolca 
Vívóklub párbajtőrözője 
is szerepelt a megméret-
tetésen. Linának idén ez 
már a második nemzet-
közi versenye volt.

131 női versenyző lé-
pett pástra, és a tapolcai 
Konczek Linának sikerült 
bekerülni a legjobb 32 
közé. A csoportkörben volt 
görög, török, szerb, horvát, 
bolgár és román ellenfél.
A hat mérkőzést, négy győ-
zelemmel és két vereséggel 
zárta. Az egyenes kieséses 
szakasz első asszójában, 
a 128-as táblán, 15/14-re 
győzött Lina angol ellen-
felével szemben. A 64-es 
főtáblán szerb lány jött és 
viszonylag hamar és csaló-
dottan hagyta el a pástot, 
mivel Lina nagyon ma-
gabiztos 15/9-es győzel-
met aratott. A következő 

kör már a legjobb 32 volt. 
Korábban ezt a szakaszt 
még nem sikerült elérni. 
Lina a román ellenfelével 
változatos asszót vívott. 
Volt, hogy a román négy 
tussal vezetett a mérkő-
zés vége előtt, de a tapol-
cai versenyzőnek sikerült 
14/14-re kiegyenlíteni. 
„-Az utolsó találat sajnos 
nem sikerült, pedig a leg-
jobb 16-os tábla hatalmas 
bravúr lett volna. Ami ké-
sik, nem múlik. Lina a 29. 
helyen végzett, így is sok 
pontot szerzett a ranglis-
tán, és ráadásul tette ezt 
mind szép és látványos 
vívással. Látszik, hogy 
értünk a víváshoz, mind 
taktikailag, mind techni-
kailag, viszont meg kell 
tanulnunk jobban mene-
dzselni, fejben felépíteni 
magát a verseny napját. Jó 
hír, hogy Lina fiatal és te-
hetséges vívó, így időben 
vagyunk új dolgokat ta-
nulni.  ” – értékelt Keszler 
Dávid edző. /hg/

Konczek Lina nemzetközi 
megmérettetései

Konczek Lina egyik nemzetközi versenyén Fotó:Helysz.f.

Szlovák versenyen játszottak
Exkluzív helyszínen, a szlo-
vák Topolcany városában 
került sor, a hagyományos 
újévi versenyre, ahova ifik-
kel utaztak a TVSE sakk-
szakosztály edzői.

Népes mezőnyben, 3. helye-
zett lett Tóth Barnabás 6.5 
ponttal. Az U15-ös sakko-
zók közül, Lukács Levente 

ezüstérmes helyet szerzett. 
Az élmezőnyben végzett 
még Kasnya Péter, Török 
Gyula, Török Gergő, Illés 
Márk, Darvalics Luca és Soós 
Botond. A legfiatalabb tapol-
cai versenyző, Varga Fülöp 
3.0 pontot gyűjtött. A gyere-
keket szülők, illetve felkészí-
tőik, Paréj József és Istvándi 
Lajos kísérték. /hg/

A Tempó Fradi Alapít-
vány rendezésében, után-
pótlás labdarúgótorna ke-
retein belül emlékeztek, 
immáron 8. alkalommal a 
magyar labdarúgás legen-
dás játékosára, edzőjére, 
az olimpiák történetének 
legeredményesebb labda-
rúgójára Novák Dezsőre.

Egy régi bölcselet szerint: 
“Ha valakinek meg akar-
juk ismerni az életét, húz-
zuk fel a cipőjét és sétál-
juk végig azt az utat, amit 
megtett, éljük át a sikereit, 
bánatait, kétségeit és sose 
feledjük, mindenkinek 
megvan a maga története.” 

Novák Dezső élete, pá-
lyafutása egy kész regény. 
Elég volt csak elolvasni a 
rendezvényen kihelyezett, 
a pályafutását bemutató 
molinót ahhoz, hogy lás-
suk, sok időbe telne fel-
sorolni azokat az eredmé-
nyeket, melyeket elért. A 
múlt tisztelete és emléke-
zete mellett, a labdarúgásé 
volt a főszerep, a fiataloké, 
akik előtt ott áll a jövő, a 
lehetőség és talán többen 
közülük fontos szerepet 
fognak játszani a magyar 
labdarúgásban. “- A mai 
emléktornán is több olyan 
fiatalt láttunk a pályán, 
akik elérhetik álmaikat. A 
Tempó Fradi Alapítvány 
nevében köszönjük Tapol-
ca városának, amiért ren-
delkezésünkre bocsájtotta 
ezt a nagyszerű sportcsar-
nokot és segítséget nyújtott 
a torna előkészítésében, le-
bonyolításában. Sokan is-
merték és szerették Tapol-
cán Dezső bácsit, hiszen 
innen csak pár kilométer 
Badacsony, ahol oly sok 
varázslatos és emlékezetes 
napot töltött el családjá-
val és barátaival.” – kezdte 
záró gondolatait a Tempó, 

Fradi! képviselője, majd 
ismertette a torna végered-
ményét és a különdíjaso-
kat.Első helyen végzett, a 
torna győztese a Ferencvá-
rosi Torna Club utánpótlás 
csapata lett. Őket követte a 
Credobus T. Központ, har-
madik az Illés Akadémia 
lett. A Veszprém VFC USE 
zárt a negyedik, a TIAC 
az ötödik, a dunaújvárosi 
PASE pedig a hatodik he-
lyen. Az érmeket, könyvju-
talmakat és emléklapokat 
egykori neves futballisták 
és Novák Dezső hozzátar-
tozói adták át a csapatok-
nak. Külön díjazták a torna 
gólkirályát, legjobb kapu-
sát és mezőnyjátékosát és 
a legjobb tapolcai játékost 
is, aki idén Gergely Zalán 
lett.Az eredményhirdetést 
követően a Ferencváros 
Novák All Star Team, a 
Szombathelyi Haladás Old 
Boys és a Tapolcai Öreg-
fiúk mérkőztek meg egy-
mással. A Haladás két sima 
győzelemmel zárt, kétszer 
9 : 2-re diadalmaskodott. 
A FRADI -TÖFC meccs 8 : 
8 –as eredményt követően, 
hetes párbajban, a TÖFC 
nyerte. /hg/

A futball- legendára emlékeztek

A TIAC, erős mezőnyben 
az 5. helyen végzett F:czilli

Tapolcai különítmény, a szlovák versenyen Fotó: helysz.f.



A tapolcai Megbecsülés 
Idősek Otthonában az 
intézmény fennállása 
óta először ünnepelhet-
tek 100 éves születés-
napot. Az 1924. febru-
ár 2-i születésű Torda 
Kálmánné, született 
Tóth Mária három és fél 
éve az Arany János ut-
cai otthon lakója, aktív 
éveiben bölcsődei da-
daként dolgozott város-
unkban.

A jeles évfordulón szé-
pen feldíszített környe-
zetben, alkalomra írt 
versekkel, születésnapi 
tortával, pezsgővel kö-
szöntötték őt hozzátar-
tozói, Tapolca önkor-
mányzatának képviselői, 
a Megbecsülés idősott-
hon vezetője, dolgozói, 
gondozott társai. Mari-
ka néni boldog volt és 
nagyon hálás minden 

kedves szóért, ölelésért, 
szeretet megnyilvánu-
lásért. A tortán elhe-
lyezett gyertyát pedig 
könnyedén, erőlködés 
nélkül fújta el. Tapol-
ca város virágcsokrát, a 
szép kort megélt magyar 

állampolgároknak járó 
állami díszoklevelet Pus-
kás Ákos és Pass Sándor 
alpolgármesterek adták 
át kedves szavak kísére-
tében az ünnepeltnek. 
Marika néni gazdálkodó 
családban született Bala-
tonedericsen, öten voltak 
lánytestvérek. 1949-ben 
házasodott meg, férjével 
akkor Tapolcára költö-
zött, hitvese 1991-ben be-
következett haláláig szép 
és tartalmas életet éltek. 
Házasságuk alatt Torda 
Kálmánné Marika egy 
fiú és leány gyermeknek 
adott életet, gyermekei az 
elmúlt évtizedekben két 
unokával és egy déduno-
kával ajándékozták meg. 
Nagy Judit az idősott-
hon vezetője lapunknak 
elmondta, Marika néni 
hallása már nem a régi, 
de korához képest kife-
jezetten jó egészségnek 
örvend, kedves személyi-
ség. /Töreky L./
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Varga Szabolcs
2024. 02. 06.
Nagy Anett

Kamarás János József 

Házasságkötés

Marika néni 100 éves lett, születésnapi
ünnepség a Megbecsülés Idősek Otthonában

Marika néni boldog volt, hálás minden kedves szóért, 
ölelésért                                                                          Fotó: tl

Négy hajléktalan szá-
mára biztosított állandó 
lakhatást a szociális el-
látás. A különleges lehe-
tőséggel azok élhettek, 
akik életvitelükkel, hoz-
záállásukkal régóta bi-
zonyítják, hogy értékes 
részesei a város életének. 

Mindehhez alapítványi 
támogatás és  a mentál-

higiénés szakemberek 
munkája is kellett. -Ez 
a lehetőség egy félutas 
megoldás, hiszen innen 
további szorgalmas mun-
kával önálló albérletbe 
vagy bérlakásba költözhet 
a most kiválasztott négy 
lakó -hangsúlyozta Mag-
vas Zoltán, mentálhigié-
nés szakember, a hajlékta-
lan szálló vezetője. /tl/

Több fedélnélkülit juttattak 
otthonhoz a szakemberek

Balról Pilter Balázs, mellette Magvas Zoltán a helyi 
hajléktalanok ellátásért dolgozó munkatársak Fotó: mr




